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To: SENET) ERED@ minvws.nl]
From: 5.1.2e

Sent: Tue 3/17/2020 5:22:25 PM

Subject: Re: LSP gebruik in tijden van nood

Received: Tue 3/17/2020 5:22:30 PM

Hi BES

Dank voorje antwoord. In de Corona hectiek had ik dit mailtje nog niet gezien.IEEeeftje inmiddels gebeld, en we doen ons best

om met elkaar tot een oplossing te komen.

Sterkte in de drukte!

Verstuurd vanaf mijn iPhone

> Op 17 mrt. 2020 om 15:41 heeft [AEEEEN) BEEF @minvws.nl> het volgende geschreven:
>

> Hoi [EXE in antwoord op je vraag laat ik je even de hele interne emailwisseling zien inclusief het concept antwoord dat ze voor me

gemaakt hebben. Dan zie je dat wij proberen maximaal mee te denken.

> Ben benieuwd of er een voor jullie werkbare route bijzit. Wellicht goed dat jij en EBESook even telefonisch (brainstorm) contact hebben

over de vervolgstappen. Als er knelpunten moeten worden opgelost waar jullie samen niet uitkomen ben ik uiteraard weer persoonlijk
beschikbaar.

>

=>

> Met vriendelijke groet,
>

> (COAL
>

>

> Van:IESE) SEXED @minvws.n|<BEEXECIIN@minvws ni>>
> Datum: dinsdag 17 mrt. 2020 1:46 PM

< @minvws.nl A. @minvws.nl>>
> Onderwerp: RE: LSP gebruik in tijden van nood

>

> Ha ERP

>

> Ja er is met WJZ afgestemd. En inderdaad, nederlanders kunnen zeker via volgjezorg.nl zelf toestemming geven. Maar de verwachting
is dat dit juist voor de risicogroepen niet altijd eenvoudig lukt en men alsnog bij de huisarts terecht komt. Maar juist hiervoor stellen we dus

met onderstaande ook publieke aandacht voor als mogelijkheid.
>

> Voor het gericht benaderen van risicogroepen en dus ondersteuning huisartsen zou personele ondersteuning zodat er ‘afgebeld’ kan

worden (maar toestemming moet op schrift) een idee kunnen zijn, maar zou dan ivm aard van de informatie bij de huisarts zelf plaats
moeten vinden.

>

> Alternatieven om versneld toestemmingen te verhogen:
>

> Roadshow aan VZVZ vragen langs verzorg- en verpleeghuizen
> Ondersteuning ter plaatse organiseren / doktersassitenten / uitwerken met CZ

>

> En open voor alle andere ideeen, waar ook wij over doordenken.

=,

> Met hartelijke groet,
> ERED)

~
RE

> PS

> Daarmee gaan we wel gericht toestemming verhogen voor 1 infrastructuur, waarvoor we wel moties hebben niet te doen.

>

> [Logo36
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> Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport<http://www.rijksoverheid.nl/ministeries/vws> |
> Parnassusplein 5 | 2511 VX | Den Haag | Postbus 20350 | 2500 EJ | Den Haag |
= verdieping|
>

>ISNECN SEC ors 1-SEEC ins |>

>

>

>

>

> Van: AEIERED) BESET @minvws.nl>
> Verzonden: dinsdag 17 maart 2020 13:34

minvws.nl>

minvws.ni>;IEEE)<SEEET@ invws. i>; IESE,
@minvws.nl>

> Onderwerp: RE: LSP gebruik in tijden van nood

>

> Hoi iE veel dank, neem aan ook met [ERE gecheckt? Dat hier echt geen mogelijkheid in kader van “nood breekt wet” groot

volksgezondheids belang, voorkomen van onnodige sterfgevallen mogelijk is? En hoe kunnen we dan toch al overbelaste huisartsen

ondersteunen/ontzorgen? En is er geen snellere route? Kunnen Nederlanders niet gewoon zelf digitaal meer toestemming gaan verlenen,

ik herinner me destijds via een site gewoon wat dingen te hebben aangeklikt. En dan voor de niet digitaal vaardigen “warme”

ondersteuning bij het invullen? Of nog meer out of the box?

>

>

> Met vriendelijke groet,

5

> Van: [IEEEDNN) BEXEDM @minvws.ni<BEEXECS@minvws ni>>
> Datum: dinsdag 17 mrt. 2020 1:22 PM

@minvws.nlg 5.1.2e @minvws.nl>>

SE ominvis.|< AE @minvws.ni>>, IEE)
< @minvws.nl< 1. @minvws.nl>>

> Onderwerp: RE: LSP gebruik in tijden van nood

>

> Beste

>

> De Landelijke huisartsenvereniging (LHV) heeft i.v.m. de Corona-crisis last van lange wachttijden op de Huisartsenpost oplopend tot 1,5
uur. Om de triage sneller te laten verlopen, is er behoefte aan meer medische informatie op dat moment over de pati€énten. Deze behoefte

is door de LHV (IEEE) bij jou per mail van 15 maartjl. geuit.
3

> De situatie is als volgt. Omdat nog niet alle burgers toestemming hebben gegeven om zijn of haar gegevens, zoals bekend bij de

huisarts, te delen via het Landelijk Schakelpunt, is nog niet van iedereen die zich op de Huisartsenpost (HAP) meldt, alle benodigde
informatie van de huisarts voorhanden. Er is nog relatief weinig toestemming gegeven voor het delen van relevante gegevens uit de

professionele samenvatting van de huisarts naar de huisarts bij waarneming (HAP). Dat zijn nu 7,6 miljoen toestemmingen.
>

> De behoefte om tijdens deze Corona-crisis snel gegevens beschikbaar te hebben op de HAP zodat de telefonische triage sneller kan

verlopen, is begrijpelijk, maar niet eenvoudig te realiseren. We lopen aan tegen (ernstige) juridische, politieke of praktische problemen om

dit op hele korte termijn voor elkaarte krijgen. Naast de suggestie van de LHV om via een noodwet relevante gegevens uit de

professionele samenvatting van de huisarts tijdelijk beschikbaar te stellen, hebben we ook andere opties bekeken (zie voor achtergrond
hiervan ook de bijlage, maar ons insziens is deze niet noodzakelijk om mee te sturen aanBE).
>

> De optie met het snelste resultaat, zonder grote technische, juridische of politieke implicaties is kijken naar maatregelen om het aantal

verleende toestemmingen te verhogen.
>

> Je zou de volgende mail terug kunnen sturen aan EEEYvan de LHV:

85 ees

>

> Beste ERPS

>
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> Veel dank voor je mail en suggesties. Ik begrijp de behoefte om tijdens deze Corona-crisis (telefonische) triages sneller te laten

verlopen en dat daar informatie van de huisarts enorm behulpzaam in kan zijn.
> Afgelopen dagen heb ik daarom samen met mijn medewerkers hard gewerkt om de mogelijjkheden hiertoe te verkennen. Verschillende

opties, waaronder jullie suggestie om via een noodwet relevante gegevens uit de professionele samenvatting van de huisarts tijdelijk van
alle Nederlanders beschikbaar te stellen, zijn de revue gepasseerd. In feite komen de mogelijkheden neer op:
>

>1. Hetnegeren van toestemmingen en vragen aan huisartsen om van alle burgers gegevens ter beschikking te stellen, ongeacht de al

dan niet gegeven toestemming hiervoor.

>

> 2. Kijken of gegevens direct op verzoek van de HAP door de huisarts naar de HAP verstuurd kunnen worden, zodat het als een

verwijzing kan worden beschouwd (waardoor veronderstelde toestemming cf. WGBO van toepassing is)
>

> 3. Het gericht verhogen van reeds vastgelegde toestemmingen, zodat meer en meer gegevens beschikbaar kunnen komen op de

HAP

>

> Deze opties hebben we ook afgestemd met de LHV en verder gekeken naar de juridisch, technische, politieke implicaties. Alle opties
vragen inzet van de huisarts zelf.

>

5s Optie 1

> Deze heeft grote maatschappelijke impact op het viak van privacy en ligt buitengewoon gevoelig; de afgelopen jaren is zorgvuldig
omgegaan met de uitvraag van toestemmingen en dit is weloverwogen geregistreerd en vaak met de huisarts besproken. Ook is er

bewust vaak geen toestemming gegeven. Dat wordt in deze optie terzijde geschoven.
=~

>. Optie 2

> Deze vraagt om een enorme inspanning om de systemen van alle huisartsen in Nederland en van die huisartsen zelf voor deze vraag

en adhoc verwijzing (juist buiten kantooruren) dat dit op korte termijn niet haalbaar wordt geacht. De vraag vanuit de HAP moet verstuurd,
door de huisarts (en zijn informatiesysteem) herkend en verwerkt dienen te worden.

>

> Oplossingsrichting
> Ons inziens heeft een oproep om te komen tot het gericht verhogen van de toestemmingen voor huisartswaarneming en medicatie en

intoleranties het meeste effect in de crisis waarin we nu zitten.

>

> Hiertoe zou de LHV de huisartsen kunnen oproepen de risicogroepen actief te benaderen om te komen tot meer toestemmingen en dit

in nauwe afstemming met VZVZ te faciliteren. Hier kunnen we in ondersteunen.

> Als jullie het aanvullend opportuun achten, zouden we ook publiekelijk van VWS op kunnen roepen tot het gericht verhogen van

toestemmingen voor uitwisseling, maar afgewogen moet worden of dit niet leidt tot grotere belasting van huisartsen.

>

> Tot slot wil ik benadrukken dat er binnen VWS grote aandacht is voor deze problemen (bv. in het kader van het Spoedzorgtraject en het

Programma Gegevensuitwisseling).
=>

> |k hoopje zo voldoende geinformeerd te hebben en wil ook via deze weg nogmaals mijn dankbaarheid uitspreken voor het werk dat de

huisartsen nu verrichten.

>

> Met vriendelijke groeten,
>

>

=

>

|
>

> Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport<http://www.rijksoverheid.nl/ministeries/vws> |
> Parnassusplein 5 | 2511 VX | Den Haag | Postbus 20350 | 2500 EJ | Den Haag |
> [EEEEE {8 veriennal
>

-INCIECN | MEET @ mins | <BEX EC @minvws. i> |
oS

>

=

=

>

> Van: ERED) <EXEDN @minvws.n |<BEEXEDNI@minvws.ni>>
> Datum: zondag 15 mrt. 2020 1:03

EM
@minvws.nl

@mMinvws.nl>>,

@minvws. nl>>,
> Onderwerp: RE: LSP gebruik i

in tijden van nood

>



102879
> Dag BEXik ga er door mijn mensen naar laten kijken. Breng het wel ook zelf gewoon via de reguliere crisis overleggen in.

>

>

> Met vriendelijke groet,

2E—>

>

> Van: SEE. EEE h.n>>
> Datum: zondag 15 mrt. 2020 12:48 PM

> Aan:PEt sie | EEEZM @minvwsni<IESECIIN@minvws nl>>
> Onderwerp: FW: LSP gebruik in tijden van nood

>

> Dag EE]
>

> Allereerst heel veel sterkte gewenst in deze ongekende tijd. Zoals zojuist telefonisch ingesproken hierbij de analyse van

als antwoord op mijn vraag of het mogelijk is om voor alle Nederlanders tijdelijk als extra noodmaatregel de huisartsgegevens van huisarts

naar de huisartsenpost open te laten zetten via het LSP.

> De Hap’s lopen momenteel over: gisteren zelf dienst gehad in Zeist en een lege wachtkamer (ongekend om 10.15 op zaterdagochtend)
maar meer dan 1,5 uur wachttijd aan de telefoon. Dan helpt het triagisten en de dienstdoend huisartsen als de medische

voorgeschiedenis en het medicatiegebruik bekend is, en niet allemaal uitgevraagd hoeft te worden.

> Je kuntje voorstellen dat aan het begin van het telefoon gesprek toestemming wordt gevraagd om de gegevens te mogen inzien, maar

dan moet het wel al “openstaan” bij de eigen huisarts.

> |k weet nog niet of het makkelijk technisch kan, kijkt, athankelijk van jullie inschatting of dit verder verkend kan

worden, al aan de zijlijn mee.
> Er is nog veel meer over te zeggen, maar dat kunnen we dan beter even bespreken.
> Mijn motto is momenteel wel: Uitzonderlijke tijden vragen om uitzonderlijke noodmaatregelen. Misschien kan dit aan de andere tijdelijke

maatregelen gekoppeld worden.

> Nogmaals sterkte en ik hoor graag jullie reactie.

>

> Met vriendelijke groet,
>

5.1.2e
u.1.2e

> Landelijke Huisartsen Vereniging (LHV)
> Domus Medica, Mercatorlaan 1200, 3528 BL/ Postbus 20056, 3502 LB Utrecht

> Telefoon Mobic! IEEE E-mail BEI. EEE hn

>

>

> Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan u is

toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Landelijke Huisartsen Vereniging
aanvaardt geen aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch

verzenden van berichten.

>

> Van: SEED @fed.knmg.n| <BEGEEECMM@ fed.knmg.nl>>
> \erzonden: zondag 15 maart 2020 11:25

> Aan: 5.1.2e <BR LEE hy.nlg 5.1.2e @lhv.nl>>

> Onderwerp: LSP

=

> Beste EAL

>

> Zojuist vroeg je mij telefonisch wat de juridische mogelijkheden zijn om ter bescherming van kwetsbare patiénten tegen het Corona virus

het LSP ook zonder uitdrukkelijke toestemming van patiénten te laten gebruiken door huisartsenposten. Vanaf een HAP zou dan op basis

van verwijzing en/of indicatie de meditatiegegevens en professionele samenvattingen van de huisartsendossiers van die pati€nten moeten

kunnen worden ingezien.
>

> Juridisch gezien staat hier artikel 15a lid 1 van de Wet aanvullende bepalingen verwerking persoonsgegevens in de zorg (Wabvpz) in de

weg. Het LSP is immers een 'elektronisch uitwisselingssysteem' zoals bedceld in artikel 1 subj van de Wabvpz: "een systeem waarmee

zorgaanbieders op elektronische wijze, dossiers, gedeelten van dossiers of gegevens uit dossiers voor andere zorgaanbieders
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raadpleegbaar kunnen maken, waaronder niet begrepen een systeem binnen een zorgaanbieder, voor het bijhouden van een elektronisch

dossier".

>

> Artikel 15a lid 1 Wabvpz bepaalt voor deze situatie dat een huisarts alleen gegevens van zijn patiénten (zoals de professionele
samenvattingen en medicatiegegevens) beschikbaar mag stellen voor elektronische raadpleging door een huisarts op een HAP als die

patiénten daarvoor eerst uitdrukkelijk toestemming hebben gegeven: "De zorgaanbieder stelt gegevens van de cliént slechts beschikbaar

via een elektronisch uitwisselingssysteem, voor zover de zorgaanbieder heeft vastgesteld dat de cliént daartoe uitdrukkelijk toestemming
heeft gegeven."
>

> Naar mijn mening staat deze formulering van artikel 15a lid 1 in de weg aan de mogelijkheid om zonder uitdrukkelijke toestemming van

patiénten de gegevens bij hun huisartsen te mogen raadplegen.
>

> Een oplossing kan worden gevonden in de opvatting van minister Bruins dat uitdrukkelijke toestemming niet nodig is als de raadpleger

(HAP) uitsluitend toegang heeft tot gegevens die anders ook via push-verkeer ontvangen zouden mogen worden. Het portaal zou dan op

die manier moeten zijn/worden ingericht. Dit heeft minister Bruins gezegd in zijn Derde (kamer)brief over elektronische

gegevensuitwisseling in de zorg (12 juli 2019), onder verwijzing naar de parlementaire behandeling van de Wabvpz (kamerstuk 33509, nr.

C, pag. 22).
>

> Een andere oplossing kan liggen in het uitvaardigen van een noodwet door de regering, waarmee artikel 15a lid 1 buiten toepassing
wordt verklaard. Dit betekent dat de regering een Koninklijk Besluit neemt waarin artikel 15a lid 1 (tijdelijk) buiten toepassing wordt

verklaard of ingetrokken. Een dergelijke noodwet wordt vervolgens zo spoedig mogelijk bij wet bekrachtigd.
>

> Argumenten die een dergelijke maatregel steunen zijn dat het in dit geval (Corona-crisis) gaat om een noodsituatie, dat er op dit

moment ook al een project Herijking Gespecificeerde Toestemming loopt en dat de minister eerder al liet weten de elektronische

gegevensuitwisseling bij spoedzorg te willen verbeteren.

>

> Als de regering bereid is om artikel 15a lid 1 Wabpvz, al dan niet tijdelijk, buiten toepassing te verklaren, zie ik nog wel een

praktisch/technisch probleem. De huisartsen zullen dan immers nog wel de dossiers moeten aanmelden bij het LSP van hun patiénten die

nog niet eerder uitdrukkelijke toestemming daarvoor hebben gegeven.
>

> |k hoop datje hiermee verder kunt.

>

> Groeten,BE
>

> De informatie verzonden in dit e-mailbericht en eventuele bijlagen zijn in vertrouwen verstuurd en uitsluitend bestemd voor de

geadresseerde. Wij gaan uit van de vertrouwelijke behandeling van deze informatie. Indien u dit bericht onterecht ontvangt, wordt u

verzocht de afzender direct te informeren en het bericht te verwijderen.


